

Dear readers,



Gundula Jeschke is a member of our Editorial Board and long-time head of the metallography department of the Lette Verein Berlin. I am pleased to present the interview with this very special personality of the metallography education in Germany. In the first technical article of this issue, Gabriele Weilhammer from Munich, an expert who is also well known to us, has her say and presents fascinating results of her work on color etching of non-ferrous metals – let yourself be inspired! Roland Haubner and his team from Vienna demonstrate the wide scope of their work with contributions on the microstructure of the famous iron meteorite from Argentina as well as on the microstructure of medical drills with their failure-critical chromium carbides. In addition to an exciting contribution by Danka Katrakova's team from Cologne, I would like to draw your attention to our largest professional society in the world, the International Metallographic Society, with its remarkable history, which is impressively presented to us by its current president, Daniel P. Dennies, in the News section.

I wish you a stimulating read

Yours

Liebe Leserinnen und Leser,

Gundula Jeschke ist Mitglied unseres Editorial Boards und langjährige Leiterin der Metallographieabteilung des Lette Vereins Berlin. Ich freue mich, Ihnen das Interview mit dieser ganz besonderen Persönlichkeit der Metallographieausbildung in Deutschland präsentieren zu können. Im ersten fachlichen Beitrag dieses Heftes kommt mit Gabriele Weilhammer aus München eine uns ebenfalls wohlbekannte Expertin zu Wort und präsentiert faszinierende Ergebnisse ihrer Arbeiten zum Farbätzen von Nichteisenmetallen – lassen Sie sich begeistern! Roland Haubner und sein Team aus Wien beweisen die große Spannweite ihrer Arbeit mit Beiträgen zum Gefüge des berühmten Eisen-Meteoriten aus Argentinien ebenso wie zum Gefüge medizinischer Bohrer mit ihren versagenskritischen Chromkarbiden. Neben einem spannenden Beitrag des Teams von Danka Katrakova aus Köln darf ich Sie schließlich noch auf unsere weltweit größte Fachgesellschaft, die International Metallographic Society, mit ihrer eindrucksvollen Historie hinweisen, die uns ihr derzeitiger Präsident, Daniel P. Dennies, im News-Teil eindrucksvoll nahebringt.

Eine anregende Lektüre wünscht

Ihr